
 
 
 
 

Protokół nr XXXI/2022 
 
 
z sesji Rady Miejskiej w Modliborzyce odbytej w dniu 30 września  2022 roku w godzinach 

13.15 - 15.00  w sali narad Urzędu Miejskiego w Modliborzycach 
 
Ad pkt 1. Otwarcie sesji. 
 
 Pan Adam Kapusta – informuję, że obrady naszej sesji są nagrywane  
i transmitowane za pomocą urządzeń. Otwieram obrady XXXI sesji w bieżącej kadencji. 
Witam  radnych. W imieniu radnych i własnym witam gości zaproszonych; Skarbnik Gminy 
Panią Barbarę Jarosz, Radnego Powiatowego Piotra Rogożę, Dyrektor Zespołu Szkól                         
w Modliborzycach Panią Annę Gąska, Dyrektor Zespołu Szkół im. Pawła II w Stojeszynie 
Pierwszym Panią Małgorzatę Wisińską, Dyrektor Samorządowego Przedszkola                                      
w Modliborzycach Panią Elżbietę Krzysztoń, Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury                                       
w Modliborzycach Pana Andrzeja Rząda, Kierownik Biblioteki u Kazimierza. Miejsko-
Gminnej Biblioteki Publicznej im. K. Zielińskiego w Modliborzycach Panią Martę Frączek 
Radcę prawnego Pana Tomasza Barszcza, Kierownik Referatu Organizacyjnego Panią Irenę 
Błojda, Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego Pana Marcina Kowalskiego, Panie i Panów 
sołtysów oraz wszystkich obecnych gości. W tym momencie przejdziemy do potwierdzenia 
obecności radnych. Stwierdzam, że  na 15 radnych. Na podstawie listy obecności w obradach 
dzisiejszej sesji udział bierze 11 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Nieobecni radni; Pan Marian Kucia, Pan Rafał Żołynia, Pan Wiesław 
Wieleba i Pan Marcin Skupiński. 
 
Ad. pkt 2.   Zatwierdzenie porządku obrad.  
 
 Pan Adam Kapusta – porządek obrad został tradycyjnie przesłany wraz z materiałami 
na sesję, czy są uwagi do porządku obrad ?  Skoro nie ma, proszę przechodzimy do 
głosowania przyjęcia obrad, głosujemy poprzez naciśniecie przycisku na tablecie                                          
i podniesienie reki. Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzam, że 11 radnych jest za 
przyjęciem porządku obrad, 0 radnych wstrzymało się, 0 radnych jest przeciw. Imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt  3.  Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji z dnia 29 czerwca 2022 roku. 
 

Pan Adam Kapusta – Protokół jest sporządzony, była możliwość zapoznania się z jego 
treścią, uprowadzenie uwag, poprawek. Proszę przechodzimy do głosowania za przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji. Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzam, że 11 radnych 
jest „za” przyjęciem protokołu, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się” – 0 radnych.  
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. pkt 4. Informacja z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 czerwca 2022 roku                            
 
 Pani  Barbara Jarosz – przestawiła informację z realizacji uchwał podjętych na sesji  
w dniu 29 czerwca 2022 roku. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie informacji, proszę, czy 
są pytania, uwagi do informacji ?,  jeśli nie ma przechodzimy do kolejnego punktu 
dzisiejszych obrad.  
W między czasie na sesję przybyli Burmistrz Modliborzyc Pan Witold Kowalik i Radny 
Powiatowy Pan Michał Komacki.  
 
Ad. pkt  5.  Interpelacje radnych. 
 

Pan Adam Kapusta – informuję, że na moje ręce wpłynęła interpelacja Radnego Piotra 
Drzymały, którą przekazuję na ręce Pana Burmistrza  proszę o rozpatrzenie i udzielenie 
odpowiedzi.  

 
Ad. pkt 6.  Przedstawienie wniosków stałych komisji. 
 
 Pan Adam Kapusta – proszę przewodniczących stałych komisji o przedstawienie 
wniosków.  
 
Przewodniczący wszystkich stałych komisji nie zgłosili wniosków.  
 
Ad. pkt 7.  Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Modliborzyce 
za I półrocze 2022 roku oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
 Pan Witold Kowalik – Proszę państwa, ja przedstawię w skrócie od początku roku 
2022 do dnia 30 czerwca 2022 roku budżet gminy zmieniany był 13 razy – (3 razy uchwałami 
Rady Miejskiej i 10 razy Zarządzeniami Burmistrza). 
Z planowanych dochodów w kwocie 32.724.965,15 zł wykonano 17.689.833,00 zł,                               
co stanowiło 54,06 % planu, w tym: 
- Dochody majątkowe w kwocie 42.552,52 zł (1,08 % planu) 
- Dochody bieżące w kwocie 17.647.280,48 zł (61,29 % planu) 
Wydatki na dzień 30 czerwca wykonano w kwocie 16.074.434,94 zł co stanowiło 44,97 % 
planu (plan wynosił 35.743.614,86 zł),  w tym: 
- Wydatki majątkowe w kwocie 514.316,60 zł (7,39 % planu) 
- Wydatki bieżące w kwocie 15.560.118,34 zł (54,05 % planu). 
I półrocze zakończono nadwyżką budżetową w kwocie 1.615.398,06 zł przy planowanym 
deficycie 3.018.649,71 zł. 
Na koniec I półrocza zobowiązania z tyt. Kredytów wyniosły 9.235.385,00 zł przy czym                         
w tym okresie spłacono łącznie kwotę 430.710,00 zł kredytów i  pożyczek.                                     
Zapłacone odsetki wyniosły 150.027,35 zł.  
Odsetki za I półrocze wynosiły tyle, ile za cały ubiegły rok, taki jest wzrost procentowy. 

 
Pan Adam Kapusta – dziękuję Panu Burmistrzowi za przedstawienie informacji  

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Modliborzyce za I półrocze 2022 roku oraz informacji 
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jeśli nie ma uwag, przechodzimy do 
kolejnego punktu dzisiejszych obrad. 

 
Ad. pkt  8.   Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

1. XXXI/200/2022   w  sprawie   zmiany   uchwały  Nr  XXX/193/2022  Rady Miejskiej                                            



  w  Modliborzycach  z  dnia 29  czerwca 2022  roku  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki     
  nad   zwierzętami   bezdomnymi   oraz   zapobiegania   bezdomności   zwierząt   na   terenie  
 Gminy Modliborzyce w 2022 r. 
 

Pan Witold Kowalik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany   uchwały  Nr 
XXX/193/2022   Rady  Miejskiej  w   Modliborzycach   z   dnia 29  czerwca 2022  roku  w  
sprawie  przyjęcia  programu  opieki nad   zwierzętami   bezdomnymi   oraz   zapobiegania 
bezdomności   zwierząt   na   terenie  Gminy Modliborzyce w 2022 r. wraz z objaśnieniem. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
„Koszty realizacji zadań określonych w niniejszym programie ponosi w całości Gmina    
Modliborzyce. Na realizacje zadań wskazanych w programie Gmina Modliborzyce 
przeznacza  z budżetu środki w wysokości 15 000,00 zł w tym: 
a) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt – 3 500,00 zł  
b) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie – 500,00 zł 
c) odławianie bezdomnych zwierząt - 7 500,00 zł 
d) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt – 1500,00 zł 
e) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt – 100,00 zł 
f) usypiane ślepych miotów – 500,00 zł 
g) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich 

– 400,00 zł 
h) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych                               

z udziałem zwierząt – 1000,00 zł”. 
 
Pan Tomasz Barszcz – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 

dlaczego taka zmiana jest konieczna. Otrzymaliśmy monit z Urzędu Wojewódzkiego, że 
pojawiło się orzeczenie sądu aby gminy w uchwałach rozpisały koszty realizacji programu na 
poszczególne działania. Gmina Modliborzyce nie jest jedyną gminą, zdecydowanie większość 
gmin podjęła taką uchwałę i otrzymała monit gdzie teraz należy podjąć uchwałę zgodnie                                
z uwagami sądu. 
 

Pan Adam Kapusta – dziękuję Panu mecenasowi za wyjaśnienie, proszę czy są 
pytania, uwagi ? Jeśli nie ma, przechodzimy do głosowania. Po przeprowadzonym 
głosowaniu stwierdzam, że 11 radnych jest „za” przyjęciem zmiany uchwały, „przeciw” – 0 
radnych, „wstrzymało się” – 0 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.   
 

1. XXXI/201/2022 w sprawie zmian w budżecie gminy w 2022 roku,  
 

Pan Witold Kowalik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy w 2022 roku wraz z objaśnieniem. Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Zwiększenie dochodów: 
Zadania własne 
1. Dział 600 – Transport i łączność, rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne § 2460 

zwiększa się o kwotę 33.000,00 zł – środki z Nadleśnictwa Janów Lubelski na remont 
drogi nr 108731L/1 „Świniarska”; 

2. Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005 – Gospodarka gruntami 
i nieruchomościami § 0750 o kwotę 9.000,00 zł. dochody z dzierżaw dostosowuje się do 
wykonania; 



3. Dział 750 – Administracja publiczna, rozdział 75023 – Urzędy Gmin § 0920 zwiększa się 
o kwotę 90.740,00 zł – odsetki z lokat 

4. Dział 756 – Dochody z podatków i opłat: 

- Rozdział 75615 – Dochody z podatków i opłat od osób prawnych zwiększa się do 
wykonania w:  

 § 0500 o kwotę - 250,00 zł - wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych; 
 § 0910 o kwotę – 6.000,00 zł – odsetki od nieterminowych wpłat; 
-  Rozdział 75616 – Dochody z podatków i opłat od osób fizycznych § 0360 zwiększa 

się do wykonania o kwotę 1.000,00 zł do wpływy z podatków i darowizn; 
- Rozdział 75618 – Wpływy z innych opłat § 0490 zwiększa się do wykonania 

o kwotę 1.400,00 zł – wpływy z innych lokalnych opłat 
5. Dział 758 – Różne rozliczenia, 

 Rozdział 75801 – Część oświatowa Subwencji ogólnej z budżetu państwa § 2920 
o kwotę 127.006,00 zł. 

 Rozdział 75814 – Różne rozliczenia finansowe § 2100 środki z Funduszu Pomocy 
na finansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy                                       
o kwotę 76.646,00 zł na dodatkowe zadania oświatowe – zmiana związana                                  
ze zmianą klasyfikacji; 

6. Dział 801 – Oświata i wychowanie: 
   - Rozdział 80104 – Przedszkola § 0830 zwiększa się o kwotę 10.000,00 zł do 

wykonania; 
-  Rozdział 80195 – Pozostała działalność na realizację projektu „Poznaj Polskę 

 § 2020 o kwotę 69.320,00 zł – dotacja z Ministerstwa Edukacji i Nauki 
 § 2700 o kwotę - 22.960,00 zł z tyt. wpłaty rodziców wkładu na projekt 

7. Dział 852 – Pomoc Społeczna, 
 Rozdział 85214 – Zasiłki okresowe i pomoc w naturze § 2100 o kwotę 1.200,00 zł 

– w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dotyczącej pomocy obywatelom 
Ukrainy. 

 Rozdział 85216 – Zasiłki stałe § 2030 zwiększa się o kwotę 33.000,00 zł dotacja                       
z LUW. 

8. Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90019 – Wpływy 
i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska                         
§ 0690 o kwotę 11.300,00 zł – dostosowanie do wykonania. 

Zadania zlecone 

1. Dział 750 – Administracja publiczna, rozdział 75095 – Pozostała działalność § 2100 
o kwotę 1.571,88 zł – z tytułu środków na wydatki związane z wydawaniem numeru 
PESEL obywatelom Ukrainy – zmiana klasyfikacji 

2. Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne, rozdział 75421 – Zarządzanie kryzysowe § 2100 o 
kwotę 104.300,00 zł – z tytułu środków na wydatki związane z pomocą obywatelom 
Ukrainy zakwaterowanym w ośrodkach gminy – zmiana klasyfikacji. 

3. Dział 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85230 –Pomoc w zakresie dożywiania  § 2100 o 
kwotę 500,00zł – z tytułu środków na wydatki związane z dożywianiem dzieci obywateli 
Ukrainy – zmiana klasyfikacji 

4. Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdział 85395 – Pozostała 
działalność zwiększa się w:  



 § 2100 o kwotę – 187.452,00 zł – środki z Funduszu pomocy obywatelom Ukrainy 
– zmiana klasyfikacji budżetowej; 

 § 2180 o kwotę – 2.327.020,00 zł – środki z Funduszu COVID-19 
z przeznaczeniem na wypłatę dodatków węglowych; 

5. Dział 855 – Rodzina, 
a. Rozdział 85501 – Świadczenia wychowawcze § 2060 o kwotę 1.177,00zł – 

decyzja Wojewody; 
b. Rozdział 85502 – Świadczenia rodzinne § 2100 o kwotę 3.000,00 zł – z tytułu 

środków na wydatki związane z pomocą obywatelom Ukrainy – zmiana 
klasyfikacji. 

Razem zwiększenie dochodów - 3.117.842,88 zł 
Zmniejszenie dochodów 
 
Zadania własne 
 
1. Dział 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80195 – Pozostała działalność § 0970 

zmniejsza się o kwotę – 67.292,00 zł z tyt. zmiany klasyfikacji budżetowej, przeniesienie 
do rozdziału 75814; 

2. Dział 852 – Pomoc Społeczna, 
 Rozdział 85214 Zasiłki okresowe § 2030 zmniejsza się o kwotę 20.000,00 zł 

dotacja LUW –decyzja Wojewody; 
 Rozdział 85295 – Pozostała działalność§ 0970 zmniejsza się o kwotę – 

1.200,00 zł z tyt. zmiany klasyfikacji budżetowej, przeniesienie do rozdziału 
85214 

Zadania zlecone 
3. Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne, rozdział 75495 – Pozostała działalność § 0970 

zmniejsza się o kwotę 238.454,20 zł – z tytułu środków na wydatki związane z pomocą 
obywatelom Ukrainy – zmiana klasyfikacji; 

4. Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdział 85395 – Pozostała 
działalność zmniejsza się w§ 2700 zmniejsza się o kwotę 28.040,00 zł – z tytułu środków 
na wydatki związane z pomocą obywatelom Ukrainy – zmiana klasyfikacji, przeniesienie 
do 85395; 

5. Dział 855 – Rodzina, 
 Rozdział 85513 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne § 2010 zmniejsza się                       

o kwotę 6.900,00zł – decyzja Wojewody; 
 Rozdział 85595 – Pozostała działalność § 2100 zmniejsza się o kwotę 3.000,00 

zł – z tytułu środków na wydatki związane z pomocą obywatelom Ukrainy – 
zmiana klasyfikacji przeniesienie do rozdziału 85502 

Razem zmniejszenia dochodów  364.886,20 zł 
Zwiększenie wydatków 
Zadania własne 
 
1. Dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01044 – Infrastruktura sanitacyjna wsi 

zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 40.000,00 zł, z przeznaczeniem na zadanie 
inwestycyjne „Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w Gminie Modliborzyce”; 

2. Dział 600 – Transport i Łączność, 



- Rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe – zwiększa się wydatki na dotację 
na zadania bieżące o kwotę 10.000,00 zł dla Starostwa Powiatowego Janów 
Lubelski na wykonanie oznakowania poziomego drogi powiatowej nr 2804L 
Modliborzyce-Błażek 
- Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne – zwiększa się wydatki na realizację 
zadań statutowych o kwotę 115.000,00 zł; z przeznaczeniem na remonty dróg 
gminnych. 

3. Dział 750 – Administracja publiczna, 
- Rozdział 75022- Rady gmin zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób 

fizycznych o kwotę 32.100,00zł z przeznaczeniem na diety dla radnych 
- Rozdział 75023 – Urzędy gmin zwiększa się wydatki na wynagrodzenia o kwotę 
22.000,00 zł z przeniesienia w ramach rozdziału. 
- Rozdział 75075 – Promocja jst zwiększa się wydatki na dotacje na zadania bieżące o 
kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na dotację dla Starostwa Powiatowego (TOUR 
DE POLOGNE) z przeniesienia w ramach rozdziału. 
- Rozdział 75095 – Pozostała działalność, zwiększa się wydatki na świadczenia na 
rzecz osób fizycznych o kwotę 32.000,00zł z przeznaczeniem na diety dla sołtysów                        
i inkaso. 

4. Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412 – 
Ochotnicze straże pożarne zwiększa się wydatki na : 
 Zadania statutowe o kwotę 18.000,00 zł, 
 Na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 2.000,00 zł. 

5. Dział 758 – Różne rozliczenia, rozdział 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, zwiększa się 
rezerwę ogólną o kwotę 39.499,00 zł 

6. Dział 801 – Oświata i wychowanie: 
-  Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe zwiększa się wydatki na zadania statutowe 
o kwotę 35.000,00 zł z tyt. zwiększenia subwencji oświatowej i w ramach 
przesunięć w rozdziale; 
-  Rozdział 80104 – Przedszkola zwiększa się wydatki na zadania statutowe o kwotę 
24.000,00 zł z tyt. zwiększenia subwencji oświatowej; 
- Rozdział 80113 – Dowożenie uczniów do szkół zwiększa się wydatki na zadania 
statutowe o kwotę 22.000,00 zł związaną z dowozem dzieci z tyt. wzrostu kosztów; 
- Rozdział 80149 – Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej 
organizacji nauki w przedszkolach zwiększa się wydatki na wynagrodzenia o kwotę 
21.000,00 zł z tyt. zwiększenia subwencji oświatowej,  
- Rozdział 80150 Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 
nauki w szkołach podstawowych zwiększa się wydatki na wynagrodzenia o kwotę 
54.413,00 zł z tyt. zwiększenia subwencji oświatowej, 
-  Rozdział 80195 – Pozostała działalność na wydatki związane z kształceniem 
dzieci z Ukrainy (środki pochodzą z Funduszu Pomocy): 

 wynagrodzenia o kwotę 5.354,00 zł, 
 realizację zadań statutowych o kwotę 4.000,00 zł 
 wydatki na realizację zadań statutowych o kwotę 92.280,00 zł realizację 

programu „Poznaj Polskę”. 
7. Dział 851 – Ochrona zdrowia, rozdział 85195 – Pozostała działalność zwiększa się 

wydatki majątkowe o kwotę 30.000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie „Zakup i montaż 
pieca CO w budynku Ośrodka Zdrowia w Wierzchowiskach drugich”; 

8. Dział 852 – Pomoc społeczna,  
- Rozdział 85216 – Zasiłki stałe zwiększa się wydatki na świadczenia o kwotę 
33.000,00 zł  - decyzja Wojewody. 



- Rozdział 85219 – Ośrodki Pomocy Społecznej zwiększa się wydatki w ramach 
przeniesień na: 

 wynagrodzenia o kwotę 2.837,22 zł, 
 realizację zadań statutowych o kwotę 45.000,00 zł 

9. Dział 900 – Gospodarka komunalna, 
     - Rozdział 90013 – Schroniska dla zwierząt - zwiększa się wydatki na zadania 
statutowe o kwotę 6.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację programu opieki nad 
zwierzętami 

- Rozdział 90017 – Zakłady Gospodarki komunalnej – zwiększa się dotację 
inwestycyjną o kwotę 30.000,00 zł 
-  Rozdział 90019 – Wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za 
korzystanie ze środowiska – zwiększa się wydatki statutowe o kwotę 11.300,00 zł                 
z tyt. wykonania wyższych dochodów z tego tytułu. 

10. Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 
       - Rozdział 92109 – Domy i ośrodki kultury zwiększa się wydatki na dotację 
o kwotę 22.500,00 zł dla Gminnego Ośrodka Kultury; 

- Rozdział 92195 – Pozostała działalność, zwiększa się wydatki na zadania 
statutowe o kwotę 10.000,00 zł 

Zadania zlecone 
1. Dział 750 – Administracja publiczna, rozdział 75095 – Pozostała działalność zwiększa się 

wydatki statutowe o kwotę 29,68 zł z tyt. wydawania numerów PESEL dla obywateli 
Ukrainy sfinansowane ze środków Funduszu Pomocy 

2. Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne, rozdział 75421 – Zarządzanie kryzysowe 
zwiększa się wydatki związane z kosztami pobytu obywateli Ukrainy na  

 wynagrodzenia o kwotę 11.000,00 zł 
 zadania statutowe o kwotę 16.300,00 zł – z przeznaczeniem na wydatki 

związane z pomocą obywatelom Ukrainy zakwaterowanym w ośrodkach. 
3. Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdział 85395 zwiększa się 

wydatki na realizację programu rządowego dodatki węglowe na: 
 wynagrodzenia o kwotę 32.876,60 zł’ 
 zadania statutowe o kwotę 12.820,04 zł’ 
 świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 2.281.392,16 zł (tzw. dodatek 

węglowy). 
4. Dział 855 – Rodzina: 

 Rozdział 85501 – Świadczenie wychowawcze zwiększa się wydatki zgodnie z 
decyzją LUW: 

1. na zadania statutowe o kwotę 4,85 zł; 
2. na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 1.172,15 zł 

 Rozdział 85502 – Świadczenia rodzinne zwiększa się wydatki w ramach 
przesunięć w rozdziale na : 

1. Wynagrodzenia o kwotę 829,79 zł, 
2. Na zadania statutowe o kwotę 470,00 zł. 

Razem zwiększenia wydatków   3.121.178,49zł.  
Zmniejszenia wydatków 
Zadania własne 

1. Dział 600 – Transport i łączność, 



- Rozdział 60013 – Drogi publiczne wojewódzkie zmniejsza się wydatki na 
dotację dla województwa o kwotę 5.000,00 zł z przesunięciem na wydatki 
inwestycyjne i bieżące na drogach gminnych. 
-  Rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe, zmniejsza się wydatki na dotacje 
dla Starostwa Powiatowego w Janowie o kwotę 235.116,00 zł do wykonania przez 
Starostwo 
-  Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne zmniejsza się wydatki majątkowe 
o kwotę 15.000,00 zł z zadania Przebudowa drogi gminnej nr 108735L 
w miejscowości Lute z przesunięciem na wydatki bieżące oraz na zadania 
inwestycyjne „Przebudowa drogi gminnej nr 108710L w Stojeszynie Drugim” 
(10.000,00) 

2. Dział 750 – Administracja publiczna, 
-  Rozdział 75023 – Urzędy gmin zmniejsza się wydatki na zadania statutowe o 
kwotę 22.000,00 zł z przesunięciem na wynagrodzenia. 
- Rozdział 75075 – Promocja jst, zmniejsza się wydatki statutowe o kwotę 
5.000,00 zł z przesunięciem na dotację TOUR DE Pologne dla Powiatu 
Janowskiego 

3. Dział 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80101 – szkoły podstawowe zmniejsza się 
wydatki n a zadania statutowe o kwotę 10.000,00 zł , z przesunięciem w ramach 
rozdziału. 

4. Dział 852 – Pomoc społeczna, 
-  Rozdział 85214 – Zasiłki okresowe zmniejsza się wydatki na świadczenia                              
o kwotę 20.000,00 zł – decyzja Wojewody LUW; 
-  Rozdział 85219 – Ośrodki Pomocy Społecznej, zmniejsza się wydatki na 
wynagrodzenia o kwotę 837,22 zł z przesunięciem w ramach jednostki GOPS; 
-   Rozdział 85228 – Usługi opiekuńcze – zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia 
o kwotę 27.500,00 zł oraz wydatki na zadania statutowe o kwotę 500,00 zł 
z przesunięciem w ramach jednostki GOPS. 

5. Dział 855 – Rodzina, rozdział 85504 – Wspieranie rodziny zmniejsza się wydatki na 
wynagrodzenia o kwotę 17.650,00 zł oraz wydatki na zadania statutowe o kwotę 1.350,00 
zł z przesunięciem w ramach jednostki GOPS. 

Zadania zlecone 
1. Dział 853 – Pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej, rozdział 85395 – Pozostała 

działalność zmniejsza się wydatki na zadania statutowe o kwotę 68,80 zł z przeniesieniem 
w ramach rozdziału 

2. Dział 855 – Rodzina: 
 Rozdział 85502 – Świadczenia rodzinne zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia 

o kwotę 499,79 zł oraz wydatki na zadania statutowe o kwotę 800,00 zł                                    
z przesunięciem w ramach rozdziału 

 Rozdział 85513 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne, zmniejsza się wydatki na 
zadania statutowe o kwotę 6.900,00 zł – decyzja Wojewody LUW. 

Razem zmniejszenia wydatków   1368.221,81zł. 
Załącznik nr 4 do uchwały – dochodzi 2 nowe zadania:  rozbudowa sieci kanalizacyjnej 
sanitarnej w gminie Modliborzyce – kwota 40 tyś. zł.,  i zakup i montaż  pieca CO w budynku  
Ośrodka Zdrowia w Wierzchowiskach Drugich – kwota 30 tyś. zł. 
 

Pan Adam Kapusta – bardzo dziękuję Panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu 
uchwały. Projekt uchwały był rozpatrywany na wspólnym posiedzeniu komisji i został 
pozytywnie zaopiniowany.  Kwota 2 327.000,00 zł to też efekt przyjmowania i pomocy                           
w wypełnianiu wniosków o dodatek węglowy. Proszę czy są jeszcze pytania, uwagi ?  



Jeśli nie ma, przechodzimy do głosowania.  Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzam,           
że 11 radnych jest „za” przyjęciem uchwały, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się” – 0 
radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
     3.    XXXI/202/2022    w  sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Pan Witold Kowalik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej wraz z objaśnieniem. Jeśli zmieniamy uchwałę budżetową, zmieniamy 
także  uchwałę wpf.  Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Pan Adam Kapusta – dziękuję Panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu 
uchwały, informuję, że projekt uchwał był rozpatrywany na posiedzeniu komisji, proszę czy 
są jeszcze pytania, uwagi ? Jeśli nie ma, przechodzimy do głosowania.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzam, że 11 radnych jest „za” przyjęciem uchwały, 
„przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się” – 0 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.   

     4.   XXXI/203/2022    w  sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu,    

Pan Witold Kowalik – przedstawił projekt uchwały w  sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Janowskiemu wraz z objaśnieniem. Projekt uchwały stanowi załącznik, 
do niniejszego protokołu.  
Postanawia się udzielić pomocy finansowej Powiatowi Janowskiemu w formie dotacji 
celowej w roku 2022 na realizację zadania polegającego na wykonaniu oznakowania 
poziomego na drodze powiatowej nr 2804L Modliborzyce-Błażek w miejscowości 
Wierzchowiska Pierwsze i Wierzchowiska Drugie. Na realizację zadania zostały 
zabezpieczone środki w budżecie Gminy Modliborzyce na rok 2022 w wysokości                        
10.000,00 zł. 
 

Pan Adam Kapusta – Dziękuję Panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu 
uchwały. Kolejna uchwała związana z naszym budżetem, także posiada pozytywną opinię 
komisji. Jeśli nie ma uwag, przechodzimy do głosowania. Po przeprowadzonym głosowaniu 
stwierdzam, że 11 radnych jest „za” przyjęciem uchwały, „przeciw” – 0 radnych, 
„wstrzymało się” – 0 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 
Ad. pkt  9  Odpowiedzi na interpelacje. 
 
 Pan Adam Kapusta – jeżeli dzisiaj odpowiedzi są do przedstawienia, do mnie żadne 
nie wpłynęły, jeżeli nie ma, ten punkt pomijamy, i przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 
10. 

 
Ad. pkt 10.  Zapytania i wolne wnioski radnych i gości zaproszonych.. 
 
 Pani Maria Piotrowska – ja Panie Burmistrzu chciałabym  bardzo serdecznie 
podziękować za położenie nawierzchni asfaltowej na drodze w Brzezinach oraz za  remont 
drogi w Stojeszynie. Bardzo serdecznie dziękuję w imieniu swoim i w imieniu mieszkańców. 
Nie tylko od mieszkańców mieszkających przy drodze, ale całej okolicy, ruch mamy tam 
spory. Jednocześnie ubolewam nad tym, że gmina Modliborzyce może inwestować mimo 
trudnych czasów. 



Niestety województwo jest nieczułe na nasze prośby, błagania, petycje. I niestety, pomijając 
już to w jakim stanie jest droga wojewódzka. To ciągle województwo nie ma  pieniędzy na 
chodnik. W zasadzie jest to niewielki odcinek to zaledwie niecały kilometr. Niestety tak jak 
powiedziałam w żaden sposób nie możemy doprosić się  chodnika w Stojeszynie Drugim 
przy drodze wojewódzkiej i to ze strony województwa. 
W tym momencie dziękuję Panu Burmistrzowi, Pani Sekretarz, która pomaga nam wszelkimi 
możliwymi sposobami zadziałać, wpłynąć na to, żeby poprawić ten stan rzeczy. Przykre jest 
to, że województwo nie bierze pod uwagę tego, że przecież bezpieczeństwo mieszkańców 
powinno być priorytetem, nie ma jednak na to pieniędzy. 
Dziękuję Panu Burmistrzowi również za to, że w styczniu mieliśmy możliwość pojechania do 
Pana Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Lublinie i porozmawianie z nim właśnie   
w obecności przedstawicieli mieszkańców, ale niestety po rozmowie dowiedzieliśmy się, że 
nie ma środków, jesteśmy na liście rezerwowej. Przykre to, że tak jesteśmy traktowani.  
Jeszcze raz dziękuję za inwestycje, za remonty dróg, ponieważ mieszkańcy czekali przez 
długi czas, ale środki się znalazły, dziękuję bardzo. 
 
 Pan Piotr Drzymała – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, ja 
uważam, że podziękowania należą się nam wszystkim radnym. Podejmujemy uchwały, które 
decydują o inwestycjach w danym rejonie, w danym miejscu to jest nasza wspólna sprawa.  
Odnośnie tych inwestycji, dobrze Pani Radna wspomniała o bezpieczeństwie,  że jest to 
ciężkie i przykre. Ja osobiście już niejednokrotnie wspominałem o poprawie bezpieczeństwa 
mieszkańców na terenie gminy zimą, czy też wiosną. W mojej miejscowości nie ma 
chodników, kiedy to Rada województwa czy nasza Rada Gminy zajmie się tym, jest to 
problem. 
Dzisiaj złożyłem interpelację dotyczącą bezpieczeństwa w Wolicy Pierwsza, Wolica Kolonia 
i Wolica Druga dotyczącej  budowy oświetlenia przydrożnego i budowy chodnika przy 
drogach. Bezpieczeństwo oczywiście kosztuje ale musimy o to dbać, inwestować we 
wszystkie regiony gminy. Gmina jest jedna, ja tutaj cały czas zachęcam do inwestowania                       
w różne miejscowości gminy, to jest nasza wspólna sprawa bezpieczeństwo mieszkańców, 
naszych rodzin. Mamy rodziny w różnych miejscach, tutaj zachęcam żeby te inwestycje były 
cały czas wykonywane. Stopy procentowe poszły w górę, i w tym momencie też muszą być 
przeznaczone środki na obsługę tego długu, który został zaciągnięty jeszcze  w poprzednich 
latach.  Jeśli chodzi o to zadłużenie gminy, czy Gmina planuje w przyszłych latach zaciąganie 
kredytów, czy ten dług pozostaje, czy są w tym kierunku można powiedzieć jakieś plany ? 
Dziękuję bardzo. 
 

Pan Jan Pikula – ja pragnę podziękować Panu Burmistrzowi wraz z radnym za 
położony asfalt na drodze wiejskiej w Brzezinach. Dziękuje bardzo. 
 

Pani Maria Piotrowska – ja chciałam tylko jeszcze dodać, że podziękowania należą się 
również władzom Gminy Potok Wielki. Ponieważ jeśli chodzi o drogę na Brzezinach, jest to 
droga która w zasadzie jest na granicy Gminy Modliborzyce i Gminy Potok Wielki i tylko                    
dzięki temu, że te dwie gminu porozumiały się była taka możliwość . 

Jeśli chodzi o to, że bezpieczeństwo jest ważne, tak jest wszędzie ważne. Tylko tutaj 
jeśli chodzi o drogę wojewódzką, droga wojewódzka jest w strasznym stanie, nawierzchnia 
jest w strasznym stanie, a ruch jest ogromny. Teraz jest to dojazdówka do drogi ekspresowej 
S19  tym bardziej jest to ważne. To miejsce jest naprawdę niebezpieczne. Dziękuję. 

 
Pan Piotr Rogoża – Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Ja rzadko 

zabierałem głos, ale mam sprawę gospodarczą, chodzi mi tutaj Pan Przewodniczący również 



ten temat powinien dobrze znać.  Skrzyżowanie ulicy Kowalskiej z ulicą Błotną, czyli wyjazd 
z ulicy Kowalskiej w ulicę Błotną. Tam nie ma oznaczenia pionowego żadnego. Trzy posesje 
korzystają z ulicy Błotnej wyjeżdżają dalej i na tym skrzyżowaniu, które nie jest w ogóle 
oznaczone, włączają się do ruchu jakby do tych uczestników którzy wyjeżdżają z ulicy 
Kowalskiej w Błotną i uważają, że mają pierwszeństwo. Jeżeli nie będzie znaku dojdzie do 
tragedii. 

 
Pan Witold Kowalik – jeżeli nie ma znaku, to jest prawa strona, prawa ręka. 
 
Pan Piotr Rogoża – oczywiście, że tak, tutaj się zgadzam Panie Burmistrzu, tylko  Ci  

jadący ulicą Kowalską, Błotną nie mają widoczności, jest płot do końca posesji i są tujki,                    
nie widzą nadjeżdżających i tutaj nie jest to wielki  koszt, a sądzę, że jeżeli byłby 
posadowiony znak porządkujący tak, czy tak. Takie rozwiązanie jak w okolicy ulicy 11 
listopada i ulicy Kowalskiej, gdzie jest równorzędne skrzyżowanie oznaczone wiadomo jak 
się zachować. Gdy nie ma znaku jest dużo gorzej. 
Druga sprawa prosiłbym również o zastanowienie się nad monitoringiem placu Jana Pawła II. 
Wiemy co tam się dzieje, mieszkający w pobliżu, jest powiedzmy przeniesiony cały „ruch” 
młodzieży z  rynku w Modliborzycach tutaj na plac Jana Pawła II, tam się różności dzieją, 
dobrze by było zamontować tam kamerę. Sądzę, że niewiele by to kosztowało, ale 
przyczyniłaby się do porządku, przede wszystkim  do uchronienia młodzieży, bo nie 
ukrywam są podjazdy,  pojawiły się tam narkotyki. Policja oczywiście  miała często 
zgłaszane, przyjechała, a za chwilę się to samo dzieje. Także kamera taka naprawdę 
pomogłaby. 
Mam jeszcze sprawę jedną, bardziej do Rady. Niektórzy członkowie, którzy są już nie jedną 
kadencję pamiętają,  że w 2016 roku powołaliśmy jako ciało doradcze Młodzieżową Radę 
Miejską. Były 2 kadencje i druga kadencja zakończyła się w czerwcu 2020 roku. Można to 
tłumaczyć pandemią, że nie można było przeprowadzić wyborów, różności wszystko się 
zgadza. Różne samorządy różnie do tego podchodziły. W między czasie powstawały nowe 
rady, tamte zakończyły kadencje, ale w czym jest rzecz,  nie spotkałem się do tej pory, żeby 
było jakieś stanowisko, czy uchwała Rady Miejskiej niwelująca. Nie wiem, może Pan 
mecenas coś dopowie.  Chodzi o co, jest kadencyjność wpisana, jest projekt uchwały z 2016 
roku gdzie przyjęliśmy jak będzie powoływana, jak będą przebiegać wybory i ogłoszenie tych 
wyborów. W 2020 roku nie było nic, nie było stanowiska Rady, Pan Przewodniczący nie 
zwołał, tak czy tak ma być. Na Przewodniczącym ciąży, że przed upływem kadencji powinien 
to zrobić. Druga sprawa jeszcze ważniejsza chyba, 20 kwietnia 2021 roku była zmiana ustawy 
o samorządzie gminnym. Chodziło tam o wolontariat i takie ciała społeczne jak Rada 
Młodzieżowa, czy Rada Seniorów. Ustawodawca wprowadził szereg zapisów, które powinny 
obowiązkowo być wprowadzone do statutu istniejących rad i był na to termin 6 miesięcy. 
Tutaj też nic się nie zadziało, tutaj zwracam na to uwagę i warto byłoby do tego powrócić. Jak 
jest tak to jest, ale można oczywiście w statucie powprowadzać zmiany, można go bardziej 
zrobić po nowemu, że tak powiem, nie tak jak było na tamte czasy, ale przede wszystkim 
bardziej uregulować, bo w tej chwili jest to po prostu nie zrobione w czasie, ani 
stanowiskiem, ani uchwałą. Dziękuję.   
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję radnemu powiatu Panu Piotrowi Rogoża, ale też 
mieszkańcowi Modliborzyc, za przedstawione uwagi dotyczące bezpieczeństwa. 
 
 Pani Danuta Kolasa – pytanie do Pani radnej, jaka to jest cena tego chodnika ? 
 



 Pani Maria Piotrowska – myśmy tutaj Panie Burmistrzu wycenili chyba jeszcze sporo 
wcześniej na zdecydowanie niższą kwotę, niestety od Pana Dyrektora Dróg Wojewódzkich 
usłyszeliśmy, że gminy zaniżają i oni mają swoje wyliczenia, wycenili na 1 milion złotych 
odcinek 900 kilkanaście metrów chodnika.  
 
 Pani Danuta Kolasa – słuchajcie szukajcie innej drogi teraz będą wybory posłów, rada 
społeczna, ja bym tego nie odpuściła. Może w czynie społecznym mieszkańcy. Ja bym 
stawiała na czynnik społeczny. 
 

Pani Maria Piotrowska – na pewno odpuszczać nie będziemy, mam nadzieję, że tutaj 
myślę, we współpracy z naszymi radnymi damy radę, aczkolwiek ja już czasami tracę 
nadzieję.  Rozmawiałam z mieszkańcami, też w zeszłym roku napisałam petycję, zebrałam 
podpisy. Sejmik Województwa zatwierdził jak najbardziej bo chodzi niebezpieczeństwo. 
Dostaliśmy tutaj odpowiedź od województwa, gmina dostała, no i myślałam, że będzie 
wszystko w porządku. Niestety jednak Władze Dróg Wojewódzkich stwierdziły i Pan 
Dyrektor stwierdził, że nie mają na tyle w budżecie województwa pieniędzy, żeby ten 
chodnik zrobić. Już od kilku dobrych lat w ogóle nic się nie dzieje.  Ostatni raz jakiś kawałek  
powstał  w 2014 roku, od tego czasu mimo, że od tego czasu gospodarka tak dobrze się ma, 
nic się nie robi bo nie ma pieniędzy. 
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję Pani Radnej, Pani sołtys. Proszę Pani Ewa Karaś. 
 
 Pani Ewa Karaś – ja w formie ogromnej prośby, też chodzi o bezpieczeństwo 
mieszkańców na odcinku od naszego sklepu w Wierzchowiskach Pierwszych w kierunku 
Wierzchowisk Drugich (zakręt) przy pomniku Józefa Piłsudskiego nie ma oznaczenia 
prędkości. Kierowcy jeżdżą przeokropnie mieszkańcy proszą o zamontowanie progu 
spowalniającego bo w ostatnim miesiącu tam już doszło do kilku takich przypadków, że 
mogło to się bardzo źle skończyć. Kierowcy nie mają żadnych hamulców, ten zakręt jest tak 
ścinany, że jadą po chodniku, piesi muszą uciekać do rowu. W tej chwili jest coraz gorzej i 
bardzo bym prosiła, żeby podjąć jakieś kroki w tym kierunku i temu zaradzić. Jest jeszcze 
miejsce po moście którego już nie ma, powódź go zabrała i tam jest lekko zaniżony asfalt i 
zbiera się woda. Jakby to można jakoś odprowadzić do rzeki, to jest miejsce gdzie dzieci 
przechodzą do szkoły,  bardzo bym prosiła. Jeszcze k woli seniorów jest taki Program jak 
Gmina Przyjazna Seniorom i wtedy seniorzy mają jakieś tam przywileje, mają książeczki i 
wtedy mogą korzystać ze zniżek. Gmina musiałaby przystąpić do takiego projektu. Ja bym 
prosiła, może by ktoś….., ja nie wiem na czym to polega, jak trzeba do tego podejść, ja tylko   
słyszałam, że gminy mogą w ten sposób zgromadzić jakieś pieniądze.  
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję Pani sołtys.  
 
 Pani Krystyna Zimak – ja chciałabym zapytać, ponieważ  były zbierane informacje na 
budowę linii gazowej, czy gmina coś o tym wie ?  ponieważ oni czy linia będzie szła przez 
chodnik i to jest uzgodnione?  bo ja jeżeli będzie szła przez chodnik to nie ma sensu 
remontować  
 
 Pan Jan Pikula – tak jak Pani radna powiedziała, chodnika tam nie ma, ludzie chodzą 
poboczem. Już 2 osoby zginęły tam na tym odcinku. Teraz patrzeć co będzie dalej, 
samochodów jest coraz więcej. Wszyscy tam zjeżdżają na Zaklików, Potok Wielki, wszędzie 
jadą. Dziękuję.   
 



 Pan Krzysztof Stolarz – chciałem zgłosić Panie Burmistrzu przepust z Dąbia na dzień 
dzisiejszy jest zapadnięty asfalt na koło 40 cm średnicy i głębokości około 10 centymetrów. 
 
 Pan Witold Kowalik – przy krajówce ? 
 
 Pan Krzysztof Stolarz- tak, przy krajówce.  
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję. Jeszcze sobie chciałbym udzielić głosu. Rzeczywiście 
Przewodniczący  Rady Miejskiej ma dużą inicjatywę jeśli chodzi o Młodzieżową Radę 
Miejską i swego czasu powołana instytucja Młodzieżowa Rada Miejska fajnie się 
wkomponowała w te nasze lokalne realia. Nastały czasy, które spowodowały wstrzymanie, 
ale my pamiętamy o tej instytucji. Natomiast prawdę powiedziawszy taka sesja oświatowa, 
która odbędzie się w najbliższym czasie, być może w przyszłym miesiącu, miałem zamiar na 
tej sesji, dzisiaj też nie ma kompletu dyrekcji szkół, a chciałbym podpytać kolejny czas                       
o opinię, bo czas upłynął, a ja wiem, że młodzież nie powoła się od nowa, nie zacznie działać, 
bo my musimy mieć statut. On jest już przygotowany, doprecyzowany, dopasowany do tych 
nowych realiów, bo nie ma gimnazjum, mamy w tej chwili podstawówkę, także statut jest                       
w miarę precyzyjny  Natomiast większy ten wysiłek oprócz chęci dzieci, bo trzeba przyznać, 
że dzieci jeżeli podejmą się to będą z chęcią uczestniczyć. Ale ten wysiłek jest po stronie 
wszystkich, po stronie dyrekcji. Pamiętam, uczestniczyłem w kilku takich posiedzeniach 
młodzieży, gdzie trzeba przyznać, że dyrekcja jednak bierze odpowiedzialność, te osoby 
delegowane są one przywożone. I tutaj też ja chciałbym jakiejś opinii zasięgnąć                                  
po wszystkich szkołach, które będą swoich kandydatów delegować. Mam nadzieję, że Ci 
kandydaci znajdą się, że społeczeństwo szkolne wydeleguje, jeszcze nie wiem na jakich 
zasadach to też kwestia ustalenia kalendarza. Ale najpierw podejrzewam, ze w październiku 
będzie dopasowany do nowych realiów statut i będzie przyjęty, a kwestia kalendarza                             
w terminie późniejszym. Dziękuję.  
 
 Pan Piotr Rogoża – ja chciałem tylko uzupełnić, że te  kwestie dowozu tych radnych 
młodzieżowych, bo wiadomo, że oni są niepełnoletni właśnie rozwiązuje nowelizacja z 2021 
roku. Trzeba do niej sięgnąć bo jest ona po terminie. Rada Gminy złamała termin ustawy, był 
dany termin na to pół roku. Formalnie ona nie istniała, ale była powołana i dalej ona w 
gruncie prawnym funkcjonowała, trzeba było te wszystkie zmiany wprowadzać. Tam właśnie 
jest ten zapis dotyczący dowozu i jak ma to być rozwiązane, dopłaty ewentualnie dla 
rodziców lub nauczycieli. Tam w tych dodatkowych zamianach to jest ujęte w statucie. 
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję bardzo za kolejny głos pomocniczy. Myślę, że też 
trzeba będzie pochylić się nad tym tematem bo przepisy się zmieniają. Sytuacja która 
sprowokowała tamtą, o której teraz rozmawiamy dalej nie minęła. Dzieci zamknięte były                          
w domu, nie można było niektórych rzeczy które by chciało się zrobić, natomiast takie 
wolontariacie rzeczy też w pewien sposób blokowane. I możliwość powrotu do tego stanu 
cały czas wisi nad nami. Rzeczywiście na papierze dostosowywać i doprecyzowywać do 
nowych przepisów, które się zmieniają, to nasze zadania. Natomiast, czy ta sytuacja tak 
swobodnie pozwoli pracować tej Młodzieżowej Radzie. Bo też był taki czas, że mieliśmy 
obawy, że nie będziemy tak gremialnie mogli spotykać  się na naszych posiedzeniach, bo to 
są najlepsze warunki, żeby niektóre rzeczy porozstrzygać. No było takie ryzyko, na szczęście   
przetrwaliśmy i trzeba mieć nadzieję, że będzie tylko lepiej. Jeżeli są kolejne głosy w tym 
punkcie to proszę o zgłaszanie, jeśli nie ma to tradycyjnie oddaję głos na podsumowanie Panu 
Burmistrzowi.   
 



 Pan Witold Kowalik – tak jak mówiła Pani Radna o chodniku, te starania były 
czynione, jeździliśmy do województwa, próbowaliśmy pozyskać środki, przyjęte jest 50% 
samorząd gminy i 50% z województwa, tak jak jest przyjęte finansowanie.  My zawsze  przez 
ostatnie 3 lata zabezpieczaliśmy środki w budżecie gminy, ale z drugiej strony nie było tych 
środków i te środki były zdejmowane i przeznaczane na inne zadania. Przechodzimy dalej                  
w czerwcu był nabór wniosków do Polskiego Ładu dla gmin które klasyfikują się do tak 
zwanej gminy popegeerowskiej Gmina Modliborzyce posiada najwięcej gruntów 
popegeerowskich z tych gmin,  które w powiecie składały. My złożyliśmy dwa wnioski, jeden 
na budowę chodnika Stojeszynie i drogi przy tym chodniku. Tam dofinansowanie było 2%, 
także wtedy nie musielibyśmy nawet województwa prosić, bo nas jako samorząd było stać,   
ale decyzja jest taka. a nie inna. Złożyliśmy dwa wnioski, bo tyle mogła składać gmina do 
tego programu. Żaden wniosek nie otrzymał dofinansowania. Mogą karać mnie bo ja zawsze 
mówię prawdę i nie zawsze ta prawda jest wygodna, ale dlaczego karać swoich wyborców,  
mieszkańców w imię czego ? to jest to co może być najgorsze. Dlatego złożyliśmy dwa 
wnioski, że może jeden dostaniemy, żeby zadanie zrealizować, a nie otrzymaliśmy żadnego.    
Były zgłoszenia, żeby ten wniosek przepchnąć, to jak mówię przez to, że nie raz mówię to co 
myślę to jest taka podjęta decyzja. Ale proszę państwa, wnioski, które są składane i mają 
odpowiedni znak postawiony to dostają dofinansowania. Ja za długo jestem w polityce, 
żebym wierzył w przypadkowość. To jest taka sytuacja, także musimy poczekać, może kiedyś 
ktoś pomyli się i postawi nam ten krzyżyk. Jak będą nabory następne będziemy próbowali                              
w dalszym ciągu składać, nie odpuszczamy i jesteśmy na to przygotowani bo też nam zależy. 
Zdajemy sobie sprawę, że po uruchomieniu S19 trasy szybkiego ruchu, te dojazdy są 
uciążliwe i ruch jest wzmożony. Jeszcze powiem przy drogach, bo  jeszcze w tym roku będzie 
robiona droga, mamy zabezpieczone środki w budżecie. Takie wspólne zadnie w Hucie 
Józefów od kościoła do młyna. Tam gmina Szastarka jest głównym inwestorem, my 
dokładamy, także też to ma być zrobione w tym roku.  
Jeżeli chodzi o to, że nierówno dzieli się środki. Panie Radny dzieli się te środki. Został 
złożony wniosek o termomodernizację remizy w Wolicy Pierwszej. 
 
 Pan Piotr Drzymała – na bezpieczeństwo Panie Burmistrzu. 
 
 Pan Witold Kowalik – no to wybierajmy, nie robimy remizy?. W ubiegłym roku 
została poprawiona, myślę, że dobrą technologią  droga w Bilsku do Pana Dziadosz, także 
takie rzeczy się robi, które są możliwe i gdzie są możliwe do pozyskania środki staramy się, 
ale jeśli nie ma gruntu pod drogi, my nie możemy zrobić drogi. I tak jak mówimy o budowie 
chodnika, jak droga zajmuje cały pas drogowy, to chodnik wychodzi w prywatnych gruntach. 
Najpierw to trzeba wydzielić, a ludzie muszą je oddać lub odsprzedać, wtedy możemy marzyć 
o budowie, tak jak było w Stojeszynie  Inaczej nie da się tego zrobić, najpierw uzyskaliśmy 
grunty od mieszkańców nieodpłatnie, zostały naszą własnością i możemy budować tam 
chodnik, bądź Zarząd Wojewódzki, bo my przekazujemy Zarządowi te grunty pod budowę 
chodnika.   
 
 Pan Piotr Drzymała – jeśli będzie jakaś decyzja to też Pan Burmistrz pochyli się nad 
taką deklaracją. 
 
 Pan Witold Kowalik – Panie Radny powiem tak, ile poszło wcześniej na budowę na 
Wolicy nie szło gdzie indziej. Bo przecież były budowane drogi w rym rejonie i nie mówmy, 
że nie było nic robione. 
Jeżeli chodzi o zadłużenie to nie jestem wróżką i nie wiem jaka będzie sytuacja finansowa, 
jakie będą inwestycje i jakie będą potrzeby finansowe. Także dzisiaj nikt tutaj nie przewiduje 



ani zwiększenia zadłużenia, ewentualnie zmniejszenia, bo w budżecie zakładamy wpłaty rat 
kapitałowych i w tym zakresie jest to robione. 
Jeżeli chodzi tutaj o Kowalską i Błotną to myślę, że to rozpatrzymy. W związku z tym trzeba 
będzie zrobić organizację ruchu nową, bo nie można postawić sobie znaku bez uzgodnienia 
organizacji ruchu, jest to niezgodne z przepisami. O monitoringu my też już przymierzaliśmy 
się robiliśmy rozpoznanie teraz czekamy na jakiś projekt zewnętrzny, czy unijny bo takie też 
są często robione. Jeżeli by weszły, to byśmy robili nie tylko koło Jana Pawła II, ale i w parku 
oraz przy urzędzie gminy. Ten monitoring wymaga większego zakresu, żeby można było nad 
bezpieczeństwem czuwać. 
Jeżeli chodzi o Wierzchowiska, proszę Państwa z tym progiem zwalniającym, w terenie 
zabudowanym obowiązuje 50 km na godzinę  i wystarczy przestrzegać przepisów i nic więcej 
nie potrzeba. Bo próg zwalniający też  może niekiedy być większym zagrożeniem, jak będzie 
szaleniec jechał  może doprowadzić do jeszcze większego  zagrożenia, bo może wyrzucić go 
całkowicie z drogi. Dla ludzi mądrych nie trzeba progów zwalniających, a dla 
nieodpowiedzialnych jest jak jest. I tutaj najlepszym rozwiązaniem było by więcej patroli 
Policji, będziemy o tym rozmawiać, ja nie mówię, że nie podejmiemy tego tematu. Będę 
rozmawiał z Dyrektorem Kuźnickim, bo on odpowiada za utrzymanie dróg powiatowych i tak 
samo z tą wodą gdzie jest zaniżenie drogi, spróbujemy to w jakiś sposób rozwiązać. 
Jeżeli chodzi o gaz, jest uzgodnione, ale nie powiem w których miejscach, jest częściowo 
wyrażona zgoda na umiejscowienie w chodniku z tego względu, że projektant nie miał 
którędy przejść i nie było wcześniej zgód wszystkich właścicieli, dlatego żeby nie blokować 
inwestycji umieścili w chodniku. 
Ten przepust co Pan Stolarz zgłaszał, zgłosimy do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, 
żeby ten problem rozwiązać.         
Tu proszę Państwa jeszcze jedno chciałbym powiedzieć bo są napuszczani ludzie, że Wójt 
powinien płacić, a mianowicie chodzi mi o strażaka ratownika. Kim jest strażak ratownik ? 
Ktoś podpuszcza ludzi, że pokończyli kurs podstawowy i powinni za to otrzymać 
wynagrodzenie. Za kurs podstawowy na który chodził, ekwiwalent. Powinien Panie Radny 
otrzymać, czy nie ? 
 

Pan Piotr Drzymała – mam odpowiedzieć na to pytanie ? Zgodnie z ustawą OSP , 
strażakiem ratownikiem jest się wtedy gdy się ukończy ten kurs. Zgodnie z tym co możemy 
się dowiedzieć np. w gminie Janów Lubelski, została ta decyzja podważona jakby. Czyli 
gmina Janów Lubelski dostała uwagę z Regionalnej Izby Rachunkowej, podważającą 
słuszności tej wypłaty. Może pan radca prawny by nam podpowiedział. 

 
Pan Tomasz Barszcz – nie znam stanowiska gminy. 

 Piotra Drzymała-  aczkolwiek  zgodnie z prawem strażakiem ratownikiem jest się 
wtedy gdy się ukończy kurs.  

Witold Kowalik – panie radny, ustawa jasno mówi że ekwiwalent należy się 
ratownikowi, a jak nie ma skończonego podstawowego kursu to nie jest ratownikiem. I proszę 
nie napuszczać ludzi, którzy kończą kurs, że to jest moja nie wola wypłacania tego 
ekwiwalentu.  

Piotr Drzymała – bo pan wójt mówi, że ja napuszczam ludzi. 

Witold Kowalik – przychodzili ludzi z poprzedniego kursu i mówili.  

Piotr Drzymała – panie wójcie teraz zarzuca mi pan sytuację, która nie miała miejsca. 



Witold Kowalik – ja to słyszałem od ludzi, ja tego nie wymyśliłem, dlatego chciałem 
to wyjaśnić. Bo dużo jest radnych strażaków, sołtysi są. Za kurs podstawowy nie ma 
wypłacania, dopiero po ukończeniu kursu jeżeli ma badania i to wszystko wtedy wypłaca mu 
się ekwiwalent za udział w akcjach, kursach innych. Natomiast za podstawowy absolutnie nie 
bo za to idzie się na dyscyplinę finansów publicznych. Ten kto wypłaci.  

Piotr Drzymała – Panie Burmistrzu, proszę mi nie zarzucać pewnych sytuacji, które 
nie miały miejsca. Jestem zawodowo związany, ale z nikim nie konsultowałem wysokości 
wypłaty, tak więc bardzo przepraszam  to chyba jakieś nieporozumienie jest.  

Witold Kowalik – to może ktoś mnie wprowadził w błąd, trudno mi powiedzieć.  

Piotr Drzymała - ……… to jest zarzucanie pewnych czynności nie zgodnych                                 
z rzeczywistością, tak więc można powiedzieć pomówienie.  

Witold Kowalik – ja tylko chciałem państwu  uświadomić że za to się nie należy                                 
i żeby nie wprowadzać ludzi w błąd. Bo to tak wygląda jak bym ja nie chciał wypłacić. Jak 
wcześniej w ustawie było i nikt z tego nie robił problemów, żadna Izba Obrachunkowa, było 
wypłacane i za kurs podstawowy. W tej chwili w ustawie nowej jest wyraźnie: ratownikowi 
należy się ekwiwalent i jest czysto i czytelnie.  

Piotr Drzymała – ja bym tylko poprosił o tekst na 5 minut i wtedy bym się dowiedział.  

Danuta Kolasa – a ja was pogodzę. 

Piotr Drzymała – ale tu nie ma żadnej niezgody, to jest kwestia wyjaśnienia.  

 Danuta Kolasa – zarzut był  do wójta, pan nie jest wójtem to pan sobie odpuść. Idzie 
Pan do Burmistrza.  

Piotr Drzymała – żeby była jasność to nie jest niezgoda czy ugoda tylko pomówienia.  
I te pomówienia są feralne. 

Adam Kapusta – Proszę bardzo, jeszcze głos ma Pan Burmistrz.  

Witold Kowalik – Ja jeszcze chciałem przypomnieć, bo zaproszenia już zostały 
wysłane i zaprosić na 2 października 2022 roku czyli najbliższą niedzielę na uroczystości 
związane z upamiętnieniem pacyfikacji wsi Kalennego, Gwizdowa i Ciechocina, które 
odbędą się o 13.00 w Kalennem także serdecznie zapraszamy bo jest okrągła 80 rocznica. 
Wydawało nam  się dwa czy trzy lata temu że takich sytuacji nigdy nie będzie a teraz okazuje 
się że za wschodnią granicą mamy podobną sytuację i tutaj należy o tym pamiętać. Także jeśli 
ktoś czuje taką wolę i chce to serdecznie zapraszamy.  

Adam Kapusta – proszę bardzo, może w kolejności zgłoszeń Pani Danuta Kolasa.  

Pani Danuta Kolasa – korzystając z obecności Pana Starosty Michała Komackiego, 
chciałam zapytać z czystej prywaty,  kiedy ruszy PKS w Janowie Lubelskim,  kiedy będzie 
otwarty i udostępniony łącznie z toaletami? 
 
 Pan Michał Komacki – Pani sołtys powiem tak, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo, PKS w Janowie Lubelskim nie jest w gestii powiatu, jest własnością 
Burmistrza Janowa Lubelskiego i do niego należy się zwracać. PKS jest w gestii Burmistrza                    
i Rady Miasta. 



 Pani Danuta Kolasa – w imieniu mieszkańców, przepraszam, że wchodzę w słowa,                          
w imieniu mieszkańców powiedzmy Wolicy jako radny może się Pan dowiedzieć, kiedy, co, 
jak ? 
 
 Pan Michała Komacki – mogę napisać pismo, ale tak samo Pani jako przedstawicielka 
mieszkańców Wolicy Drugiej  może Pani być na sesji Rady Miasta  Janowa i zadać pytanie. 
Sesje są otwarte, także nie ma problemu, żeby wejść i zapytać. Powtarzam przystanek PKS                               
i dworzec w Janowie Lubelskim nie jest w gestii Powiatu Janowskiego jest własnością  
Miasta Janowa Lubelskiego w Zarządzie Burmistrza i Rady Miasta. 
 
 Pani Danuta Kolasa – to nie satysfakcjonuje, dlatego, żee Pan jako Radny może, Radni 
są łącznikami,  my sołtysi miedzy mieszkańcami. 
 
 Pan Michała Komacki – Pani zadaje mi takie pytanie otwarte, ja nie interesuję się tym. 
 
 Pani Danuta Kolasa – to może niech się Pan zainteresuje. No nie dowiedziałam się. 
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję Panu Staroście Panu  Michałowi Komackiemu, proszę 
bardzo, radny Mariusz Wieleba.   
 

Pan Mariusz Wieleba – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, dwa 
krótkie pytania. Jedno to w zasadzie wniosek. Pierwsze  na wysokości działki która jest                               
w posiadaniu nadleśnictwa przy krajówce Kilka razy nie wiem,, czy to pracownicy 
gospodarstwa, czy  nasze popodcinali te gałęzie, ale w dalszym ciągu te gałęzie tak zachodzą 
na połowę chodnika i trudno jest przejść i myślę, że może jakiś monit jest to działka Lasów  
Państwowych, żeby to w jakiś sposób uporządkować.  Druga rzecz, to głośno się zrobiło 
wokół koncepcji czy  pomysłu budowy kolejnego wielkopowierzchniowego marketu                          
w Modliborzycach obok nowej Biedronki tam na działce wolno stojącej. Mieszkańcy gminy 
skierowali pismo, sam takie pismo podpisywałem broniąc się przed powstaniem tego sklepu, 
dlaczego ? Ponieważ jest tam zabudowa jednorodzinna i tych mieszkańców absolutnie 
rozumiem, chodź sam mieszkam po drugiej stronie ulicy, ale tych którzy mieszkają 
potencjalnie po tej  stronie, pomiędzy jednym marketem, a drugim, no to tylko współczuć, 
moje pytanie brzmi;  jakie kompetencje gmina ma przed tym aby stanąć w obronie 
mieszkańców. Czy rzeczywiście ustawa o swobodzie działalności gospodarczej daje 
możliwość każdemu lokowanie  takiej działalności, czy my jeśli nie ma MPZ każdorazowo  
poprzez wydanie decyzji Burmistrza przedsiębiorcy. Jakie gmina już podjęła kroki, czy 
rozpatrywała już to pismo, czy ten potencjalny przedsiębiorca zwrócił się oficjalnie o wydanie 
dokumentacji, czy też nie ?  

 
Pani Danuta Kolasa – a jaka marka, LIDL, czy inny ? 
 
Pan Mariusz Wieleba – nie chcę robić reklamy, sklep wielkopowierzchniowy. 

 
Adam Kapusta- dziękuję bardzo panu radnemu, bardzo proszę jeżeli nie ma więcej 

wolnych wniosków, proszę bardzo Pan Burmistrz.  

Witold Kowalik – jeżeli chodzi o te działki to część są to działki prywatne, stare 
budynki są wykupione.  Natomiast jeżeli chodzi o sklep to gmina nie ma podstaw, żeby jeżeli 
interesant składa o warunki zabudowy mamy mu wydać warunki zabudowy. Natomiast na 
każdym etapie można się odwoływać. Ewentualnie mogą składać sąsiedzi, którzy 



bezpośrednio sąsiadują z działką. Nie tylko na etapie wydania warunków zabudowy, ale i na 
etapie wydania decyzji budowlanej. My nie mamy podstaw do odmówienia wydania 
warunków zabudowy.  Jaka będzie dalsza procedura trudno mi w tej chwili powiedzieć, może 
inwestor sam zrezygnuje. Ja wiem że dla mieszkańców, którzy tam mieszkają byłoby to 
uciążliwe, natomiast dla większości byłoby zadowolenie bo to by była konkurencja. Są to 
takie mieszane uczucia bo jedni chcą, a drudzy nie chcą. Ja jeszcze o jednym temacie 
zapomniałem.  
W związku z sygnałami, zagrożeniami jakie płyną z Ukrainy o uszkodzeniu elektrowni 
jądrowej lub użycia broni jądrowej. Rozdystrybuowany jest jodek potasu. Każdy samorząd 
otrzymał. Będzie on wydawany mieszkańcom, będzie to podawane jak będzie odpowiedni 
czas. Każdy samorząd otrzymał, każdy samorząd go przechowuje w tej chwili, jak również są 
wyznaczone miejsca w którym będzie on rozdawany mieszkańcom. W gminie Modliborzyce 
będzie to Ośrodek zdrowie, Remiza w Wierzchowiskach Pierwszych i w Stojeszynie.                                
W jaki sposób będzie rozdawany. Ma być wydany żeby w ciągu 6 godzin od ogłoszenia, że             
w tym rejonie należy go podawać, mamy go rozdawać i każdy będzie musiał udać się do 
punktu i pobrać bo to jest w formie tabletek. Jest tam odpowiednia dawka, każdy ulotkę  
otrzyma. Codziennie z tego tytułu są konferencje albo co drugi dzień podawane do 
wiadomości przez Wojewodę samorządom. My dalej to przygotowujemy także jesteśmy 
zabezpieczeni. Oby tego nie stosować i nie używać i co ważne można by ten środek rozdać  
ale on by zginął w domach albo byłby za wcześnie zużyty. A wcześniejsze przyjęcie środka 
jest bardziej szkodliwe jak nieprzyjęcie. Także dlatego jest przechowywany i zabezpieczony                 
i będzie wydawany w chwili  kiedy będzie trzeba. Lepiej żeby nie było, ale my też mamy 
jakieś zobowiązania i obciążenia dodatkowe.  

Danuta Kolasa – a kiedy ta wypłata do węgla?  

Witold Kowalik – dzisiaj wypłata na konto, jeżeli ktoś ma pozytywną decyzję. 

Adam Kapusta – dziękuję bardzo Panu Burmistrzowi. 

Ad. pkt 11. Zamknięcie sesji. 
 
Dziękuję państwu za uwagę, za dyskusję osobom, które zabierały głos, dziękuję radnym, 
sołtysom, gościom zaproszonym za uwagę i zamykam obrady XXXI sesji Rady Miejskiej   
w Modliborzycach. Dziękuję.  
 
 
 
Protokołowała 
 Irena Błojda                                                                                             Przewodniczący  
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